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ELŐLAP

Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének
7. számú

JEGYZŐKÖNYVE

Készült: Nógrád Község Képviselő-testületének 2019. május 28-án, Nógrádon
megtartott üléséről.

Ülés helye: Községháza Nógrád

Jelen vannak: Szórágy Gyuláné polgármester
Piroska János alpolgármester
Varga Zoltán alpolgármester
3 fő képviselő:  Kelemen Gyuláné, Kovács Ágnes, Villányi Péterné
Árpásné Schlenk Judit jegyző
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyvvezető

Meghívott vendég: Horváth Erzsébet óvodavezető

Érdeklődők: Dávid Barbara, Dr. Kovács István, Nyilas Kálmánné, Pintér Ferenc, Varga
Richárd

Napirendek:

1. Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Katasztrófavédelmi
Kirendeltség 2018. évi tevékenységéről szóló tájékoztatója
Előterjesztő: Okolenszki Gábor tű. alezredes

2. Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-
parancsnokság 2018. évi beszámoló jelentése
Előterjesztő: Mohács Gábor tű. őrnagy

3. Beszámoló a gyermekek helyzetéről (2018. év)
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

4. Óvoda Alapító Okiratának módosítása
Előadó: Horváth Erzsébet óvodavezető

5. Nógrád Község Önkormányzata 2018. évi költségvetés végrehajtásáról szóló rendelet
megtárgyalása, elfogadása
Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester

6. Helyi adórendeletek és a talajterhelési díjról szóló rendelet hatályosulása
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

7. Egyebek

Napirend utáni hozzászólások

Hozott határozat: 38/2019.(V.28.) –  48/2019.(V.28.) képviselő-testületi határozat
Hozott rendeletvolt: 3/2019.(V.29.) önkormányzati rendelet az önkormányzat 2018. évi
költségvetésének végrehajtásáról

Zárt ülés nem volt.
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Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének
7. számú

JEGYZŐKÖNYVE

Készült: Nógrád Község Képviselő-testületének 2019. május 28-án, Nógrádon
megtartott üléséről.

Ülés helye: Községháza Nógrád

Jelen vannak: Szórágy Gyuláné polgármester
Piroska János alpolgármester
Varga Zoltán alpolgármester
3 fő képviselő:  Kelemen Gyuláné, Kovács Ágnes, Villányi Péterné
Árpásné Schlenk Judit jegyző
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyvvezető

Meghívott vendég: Horváth Erzsébet óvodavezető

Érdeklődők: Dávid Barbara, Dr. Kovács István, Nyilas Kálmánné, Pintér Ferenc, Varga
Richárd

Szórágy Gyuláné polgármester üdvözölte az alpolgármestereket, a meghívott vendéget, a megjelent
képviselőket és az érdeklődő állampolgárokat. A jelenléti ív alapján megállapította, hogy az ülés
határozatképes, így azt 19 órakor megnyitotta. Tájékoztatta a megjelenteket, hogy Zverkó Pál képviselő
egyéb elfoglaltsága miatt nem tud részt venni az ülésen.
A polgármester javaslatot tett két jegyzőkönyv hitelesítőre Kovács Ágnes és Villányi Péterné képviselők
személyében. A javasolt személyeket kérdésre a testület egyhangúlag elfogadta.
Elmondta a képviselőknek, hogy az Egyebek napirendi pont keretében milyen alpontokat javasol
megtárgyalni. A polgármester ezután javaslatot tett a meghívóban szereplő napirendi pontok
megtárgyalására. A javasolt napirendek megtárgyalásával a testület egyhangúlag egyetértett.

Napirendek:

1. Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Katasztrófavédelmi
Kirendeltség 2018. évi tevékenységéről szóló tájékoztatója
Előterjesztő: Szórágy Gyuláné polgármester

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Szórágy Gyuláné polgármester:
A napirenddel kapcsolatos tájékoztató anyagot minden képviselőnek megküldtem. Van-e valakinek
kérdése, észrevétele ezzel kapcsolatban?

A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a Nógrád Megyei
Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Katasztrófavédelmi Kirendeltség 2018. évi
tevékenységéről szóló tájékoztatót, és a következő határozatot hozta:

38/2019.(V.28.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrád Megyei
Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Katasztrófavédelmi Kirendeltség
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2018. évi tevékenységéről szóló tájékoztatóját az előterjesztés szerinti tartalommal
elfogadja.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről az érintettet értesítse.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

2. Nógrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-
parancsnokság 2018. évi beszámoló jelentése
Előterjesztő: Szórágy Gyuláné polgármester

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Nagyon precíz, mindenre kiterjedő beszámolót kaptunk. Külön dicsérik az önkéntes tűzoltó egyesületek
működését. Nagyon örülök annak, hogy a civil szervezeteink jó kapcsolatokat ápolnak a megyei
szervezetekkel.

A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a Nógrád Megyei
Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2018. évi
beszámoló jelentését és a következő határozatot hozta:

39/2019.(V.28.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrád Megyei
Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltóság 2018. éves
beszámoló jelentését az előterjesztés szerinti tartalommal elfogadja.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről az érintettet értesítse.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

3. Beszámoló a gyermekek helyzetéről (2018. év)
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A beszámoló két részből áll, az egyik az önkormányzat gyermekvédelmi feladatairól, a másik a
gyermekjóléti szolgálat által végzett feladatokról szól. A beszámoló 7. pontjában arra térünk ki, hogy az
önkormányzat és a civil szervezetek között milyen az együttműködés gyermekvédelmi területen. Az
iskolai és óvodai szülői munkaközösségek nagyon sokat dolgoznak azért, hogy a gyerekek részére
programokat szervezzenek.
Ülésünket megelőzően ezt a napirendet tárgyalta az Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport
Bizottság, ezért felkérem a bizottság elnökét, hogy ismertesse a bizottság álláspontját.

Kovács Ágnes képviselő, az Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport Bizottság elnöke:
A bizottság a beszámolót alaposnak, részletesnek és teljes körűnek ítélte meg. A 7. pontnál tettük azt a
javaslatot, hogy az SZMK-n kívül a civil szervezetek ne legyenek nevesítve, hiszen minden szervezet
tesz a gyerekekért a maga módján. Örülünk, hogy a faluban kevés nagyon nehéz sorsú család van.
Akikről tudunk, azoknak próbálunk segítséget nyújtani.
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A bizottság elfogadásra javasolja a beszámolót.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Nagyon pozitív dolog az, hogy a településen működő civil szervezetek, szülői munkaközösségek és az
intézmények, önkormányzatok jó kapcsolatot ápolnak.
A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a gyermekek
helyzetéről szóló 2018. évi beszámolót és a következő határozatot hozta:

40/2019.(V.28.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a községben 2018. évben
végzett gyermekvédelmi tevékenységről szóló beszámolót elfogadja.
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a beszámolókat a testületi határozat kivonatával
együtt a Nógrád Megyei Kormányhivatal Szociális és Gyámügyi Osztályának küldje
meg.

Határidő: azonnal
Felelős: jegyző

4. Óvoda Alapító Okiratának módosítása
Előadó: Horváth Erzsébet óvodavezető

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Horváth Erzsébet óvodavezető:
2013. január 1. óta esedékessé vált az óvoda alapító okiratának módosítása. A jogszabályi változások
olyan feltételeket szabtak, amiknek mi nem tudunk megfelelni.

Kelemen Gyuláné képviselő:
Melyik részét kell módosítani?

Horváth Erzsébet óvodavezető:
Ez három részre tagolható. Először is ki szeretném venni az alapító okiratból a megismerési fejlődés
rendellenességét és a viselkedés fejlődésének rendellenességét. Erre azért van szükség, mert az
intézmény nem bírja azon gyermekek számára biztosítani a megfelelő szakember segítségét azok
számára, akik ezekkel a rendellenességekkel küzdenek. Nincs pszichológusunk, pszichiáterünk és a
jogszabály is változott.

Kelemen Gyuláné képviselő:
Ezeket a gyerekeket nem lehet óvodába vinni?

Horváth Erzsébet óvodavezető:
Általában ezeknél a gyerekeknél szakértői bizottság tesz javaslatot az intézményre, ahol integráltan,
illetve speciális intézményben oktathatók.
Másik kérdés a szlovák nemzetiség ápolása. Ezen a téren már évek óta nem tudunk megfelelni az
előírásnak. Csoportonként egy nemzetiségi óvodapedagógusra lenne szükség, itt csak egyedül én
rendelkezem ezzel a képesítéssel. Az iskolában már egyáltalán nem folytatódik a szlovák nemzetiségi
oktatás. Délutáni foglalkozás keretében lenne értelme – véleményem szerint – a nemzetiségi oktatásnak
az óvodában. Az elmondottak miatt javasoljuk, hogy az alapító okiratból a szlovák nemzetiségi nyelv
oktatása kikerülne.
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Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Ebben az ügyben a Szlovák Nemzetiségi Önkormányzatnak véleményezése, illetve hozzájárulása kellett.
Az önkormányzat elnöke jelen volt a bizottsági ülésen. Hozzájárul a kéréshez, megértette az
óvodavezető nehézségeit. Viszont volt egy olyan kérése, hogy szakkör formájában legyen lehetőségük a
gyerekeknek a szlovák hagyományok megismerésére. Mindenféleképpen meg kell szólítani a szülőket
ez ügyben. Az óvodavezető elmondta továbbá, hogy valószínűleg olyan nagy gyermeklétszám lesz a
településen, hogy a maximális létszámot sem tudják tartani, és hozzájárulásunkat kéri ahhoz, hogy 20%-
kal ez a létszám átléphető legyen.
Az alapító okiratban a fő változásokról, a két fejlődési rendellenesség kikerüléséről, valamint a
nemzetiségi oktatás kikerüléséről kellene döntenünk és javaslatot kellene tenni, hogy a maximális
csoportlétszám-keret átléphető legyen.

Piroska János alpolgármester:
Ha a szlovák nemzetiségi nyelv oktatása nem megoldható az óvodában, nem lehetne beiktatni helyette
egy olyan modult, amit az iskolában is tudnak folytatni például angol, vagy német nyelvet oktatni? A
kérdés, hogy nincs ehhez megfelelő oktató, vagy miért nincs?

Kovács Ágnes képviselő:
Nekünk pedagógusoknak az a véleményünk, hogy először is tanuljon meg a gyerek magyarul, az
anyanyelvét. Nagyon sok a beszédhibás gyerek az óvodában.

Horváth Erzsébet óvodavezető:
Nekem a szülők beleegyezését kell kérnem ahhoz, hogy hozzájárulnak-e a nyelvoktatáshoz. Ez évről-
évre így történik, de sok esetben bizony rá kell beszélni a szülőket.
Nógrád egy nemzetiségi község. Kérdem én, hogy a nemzetiséget az óvodában kell képviselni? Amikor
a személyi feltételeknek sem tudunk eleget tenni. Szeptembertől a gyermeklétszámunk annyira
megemelkedik, hogy tulajdonképpen egy harmadik csoportot tudnánk nyitni. Ehhez két állást kellene
megpályáztatni, de csak ideiglenesen lehetne, mert nem tudjuk, hogy meddig lehetne fenntartani a
harmadik csoportot. Új berendezésre is szükség lenne. Egyedül én vagyok az, aki nemzetiségi nyelvet
oktathat, de én nem tudom maximálisan ellátni ezt a feladatot. Egy óvónő hamarosan nyugdíjba megy,
van két gyakornokom, akiknek az adminisztrálása, vizsgáztatása szintén sok feladatot ró rám. Ezért
gondoltam, hogy szabadon választható tevékenységként, délután, heti egy alkalommal foglalkoznék a
gyerekekkel.

Piroska János alpolgármester:
Nagyon örülök, hogy egyre több óvodás gyerekünk van. Én úgy gondolom, hogy akkor vagyunk jó
gazdái az óvodának, ha ez az intézmény minden olyan dologgal tud rendelkezni, ami a 21. századi
igényeket kiszolgálja. Ne kelljen a szülőknek elvinni a gyerekeket máshová. Ha elvesszük a szlovák
nyelvet, adjunk helyette másikat.

Horváth Erzsébet óvodavezető:
Én  azt  gondolom,  hogy  a  3-6  éves  gyermek  tanuljon  meg  először  magyarul,  próbáljuk  meg
kiküszöbölni, hogy az iskolába lépés előtt ne legyenek ún. disz-esek. Ha sikerülne olyan nyelvoktató
tanárt találni, aki délután tanítani tudná a gyerekeket, nem zárkóznék el ettől. Korábban már volt angol
nyelvoktatás az óvodában. Erre sajnos nincs finanszírozási lehetőség és a szülőknek kell vállalni a
nyelvóra költségeit, ezért egy idő után abbamaradt, mint minden olyan tevékenység, ami plusz
költségekkel jár.

Piroska János alpolgármester:
A legjobb befektetés, a gyerekekbe való befektetés. Ha a képviselő-testület úgy látná, hogy anyagilag fel
tudja vállalni a nyelvoktatás létrejöttét, akkor az működőképessé válhatna.
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Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Az alapító okiratot mindenképpen módosítani kell a jogszabály miatt, mivel ki kell venni a két fajta
hátrányos helyzetű gyermek nevelését. A nemzetiségi oktatás, mint mindennapi foglalkozás kerülhet ki
az alapító okiratból, ezt a nemzetiségi önkormányzat is támogatja, mivel a feltételek nem adottak. Ha a
testület úgy látja, hogy az óvodára van még további összeg, és fel szeretné mérni, hogy idegen nyelv
oktatásra van-e igény a szülők részéről, az egy másik kérdés. Mostanában a szülők az angol nyelv felé
orientálódnak, de az angol nem nemzetiségi nyelv, tehát az bele sem kerülhet az alapító okiratba.
A szlovák nyelvoktatás megszűnéséről most kell döntenie a testületnek, hiszen ez alapján kerül
átdolgozásra az alapító okirat, amit az Államkincstárral folyamatosan fogunk egyeztetni, és ennek
megfelelően szeptemberre fog kialakulni az az állapot, amire szükség van.
A létszámemelkedéssel kapcsolatban szeretném elmondani, hogy egy harmadik csoport létrehozása
esetén határozatlan idejű pedagógusi állásokat kellene meghirdetnünk. Ha kiderül másfél év múltán,
hogy a csoportbővítés mégsem lehetséges, akkor felmentésekre súlyos pénzeket kell fizetnünk. Ezért
átmenetileg nehezen, de megpróbálják a megemelkedett létszámot ellátni. Ennek a megemelkedett
létszámnak anyagi vonzatai lesznek, melyeket meg kell majd vizsgálnunk. Ezt az óvodavezető fel fogja
mérni, és beszámol róla.  Át kell nézni az idei költségvetést, mi az, ami belefér, mi az, ami nem.

Piroska János alpolgármester:
Ezt már eddig is meg lehetett volna tenni. Tudtuk, hogy mennyi lesz a gyereklétszám, ebből sok
mindent ki lehetett volna már számolni.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Most volt a beiratkozás. Még vannak olyan szülők, akik még mindig nem tudják, hogy hová íratják be
gyereküket az óvodába. Ez egy hosszabb folyamat, nyilvánvaló, hogy az óvodavezető ki fogja számolni
a költségeket, de a pénzügyes kolléganővel is kell egyeztetni.

Kovács Ágnes képviselő:
A bizottsági ülésen mi is arra a véleményre jutottunk, hogy ha a felsoroltak benne maradnak az alapító
okiratban, akkor az intézmény felelősségre vonható, és mindenképpen szakembert kell biztosítanunk.
Tehát mi is azt javasoltuk, hogy kerüljenek ki az alapító okiratból a nevezett rendellenességek.

Horváth Erzsébet óvodavezető:
Egy pszichológus óradíja 7.000 Ft és főállásban kell őt alkalmazni. Óraadóként senki nem vállalja. A mi
intézményünk nem készült fel bizonyos esetű gyerekek nevelésére egyszerűen azért, mert nincs hozzá
szakember.

Kelemen Gyuláné képviselő:
Az biztos, hogy az önkormányzat nem tudja felvállalni azt, hogy pszichológust alkalmazzon.
Gondolkodjunk, hogy mit tudnánk pozitívat létrehozni az óvodában, ami segítené a gyerekek fejlődését.
Bevezethetnénk heti 1-2 alkalommal gyógytornát.

Horváth Erzsébet óvodavezető:
Megpróbálok szakembert találni, utána tudjuk teljesíteni a felmerült igényeket.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Amennyiben nincs más kérdés, szavazásra teszem. Aki egyetért azzal, hogy az óvoda alapító okiratából
kivegyük a megismerési fejlődésének rendellenessége és a viselkedés fejlődésének rendellenessége
bekezdéseket, kérem, hogy kézfelemeléssel jelezze.
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A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a következő határozatot hozta:

41/2019.(V.28.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatja, hogy 2019.09.01.
hatállyal kikerüljön az Angyalvár Óvoda alapító okiratából az, hogy a megismerés
fejlődésének rendellenességével, valamint a viselkedés fejlődésének
rendellenességével küzdők az intézményben ellátásra kerüljenek.
A testület felkéri az intézményvezetőt, hogy az alapító okirat átdolgozásáról
intézkedjen, felkéri továbbá a polgármestert, hogy azt átdolgozásra terjessze a
képviselő-testület elé.

Határidő: 2019. 08. 31.
Felelős: intézményvezető és polgármester

Szórágy Gyuláné polgármester:
Az elmondott indokok alapján, aki egyetért azzal, hogy az óvoda alapító okiratából a szlovák
nemzetiségi nyelvoktatás kikerüljön, kérem, hogy kézfelemeléssel jelezze.

A testület  4 igennel, 0 ellenszavazattal és 2 tartózkodással a következő határozatot hozta:

42/2019.(V.28.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete javasolja, hogy Nógrád
Község Szlovák Nemzetiségi Önkormányzatának hozzájárulásával minden szlovák
nemzetiségi óvodai neveléssel és szlovák nyelvoktatással kapcsolatos rendelkezés
leírás törlésre kerüljön 2019. 09. 01-i hatállyal.
A testület felkéri az óvodavezetőt, hogy az alapító okiratot ennek megfelelően
dolgozza át, és felkéri a polgármestert, hogy azt elfogadásra terjessze a képviselő-
testület elé.

Határidő: 2019. 08. 31.
Felelős: óvodavezető és polgármester

Szórágy Gyuláné polgármester:
Aki egyetért azzal, hogy a testület az óvoda maximális létszámkeretét 20%-kal megemelje, kérem, hogy
kézfelemeléssel jelezze.

A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a következő határozatot hozta:

43/2019.(V.28.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete, mint a fenntartó képviselője
engedélyezi, hogy az Angyalvár Óvoda Nógrád Kis-középső és Nagy-középső
csoportjában a gyermeklétszám a 2019/2020-as tanévben legfeljebb 20%-kal
átléphető legyen. A maximálisan felvehető gyermek tehát mindkét csoportban 30 fő.
A döntés az óvodavezető előterjesztése alapján indokolt, a Nemzeti Köznevelésről
szóló törvény 25.§ (7) bekezdése ad rá lehetőséget.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről az intézményvezetőt értesítse,
felkéri továbbá az intézményvezetőt, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon.

Határidő: azonnal és értelemszerű
Felelős: polgármester és óvodavezető
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5. Nógrád Község Önkormányzata 2018. évi költségvetés végrehajtásáról szóló rendelet
megtárgyalása, elfogadása
Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Ülésünket megelőzően ezt a napirendet tárgyalta a Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság, ezért
felkérem a bizottság elnökét, hogy ismertesse a bizottság álláspontját.

Kelemen Gyuláné képviselő, a Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság elnöke:
Nem kaptuk meg a teljes anyagot, de a mérlegbe bekerülő összegek fel lettek tüntetve, ezeket látjuk,
feltett kérdéseinkre választ kaptunk. Ez már a második olyan eset, hogy nem kapunk teljes anyagot a
költségvetésről. Ha valamiért nem készül el az anyag időre, inkább ne kerüljön fel napirendre. Kérjük,
hogy a jövőben a mellékletek is legyenek megküldve a testület részére.
A bizottság elnöke ezután javaslatot tett a rendelettervezet elfogadására.

A rendelet tervezetet a testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta
és ezzel megalkotta 3/2019.(V.29.) önkormányzati rendeletét Nógrád község 2018. évi
költségvetésének végrehajtásáról.

Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik.

Rendelet 1 példánya jegyzőkönyvhöz csatolva.

Horváth Erzsébet óvodavezető 20 óra 07 perckor távozik az ülésről.

6. Helyi adórendeletek és a talajterhelési díjról szóló rendelet hatályosulása
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Az elmúlt időszakban minden adónemben radikálisan tudtuk csökkenteni a hátralékokat.
A gépjárműadónál a letiltások, forgalomból kivonások eredményre vezettek. A kommunális adót
ingatlanok után kell megfizetni. Sajnos nem mindig rögzül az emberekben, hogy ha vásárol valamit, azt
be kell nálunk vallani.
Az iparűzési adónál a vállalkozóknak minden év május 31-ig kell bevallást benyújtani az előző
adóévről, hogy milyen eredményt értek el. Ennek megfelelően a program kiszámolja, hogy március 15-
ig, illetve szeptember 15-ig mennyi az az előleg, amit az előző évi bevallás alapján kell kivetni.
Az idegenforgalmi adó nem túl magas. Van olyan adóalany, aki mentességet élvez.
A talajterhelési díj vonatkozásában a talajterhelési díj fizetésére kötelezettek száma folyamatosan
csökken. 1.800 Ft/m3 a díj. Ezt annak kell megfizetni, aki nem kötött rá a csatornára.
Vannak olyan köztartozások, amelyek a Dinóber csatornaberuházás során keletkeztek, de még vannak
elmaradt hátralékosok. A 2018. évben majdnem 1.000.000 Ft. került befizetésre.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Ülésünket megelőzően ezt a napirendet is tárgyalta a Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság, ezért
kérem a bizottság elnökét, hogy ismertesse a bizottság álláspontját.

Kelemen Gyuláné képviselő, a Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság elnöke:
Örülünk ennek az eredménynek, javasoljuk a jövőben is így folytatni az adók behajtását.
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A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a helyi adórendeletek
és a talajterhelési díjról szóló rendelet hatályosulásáról szóló beszámolót, és a következő határozatot
hozta:

44/2019.(V.28.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a helyi adórendeletek
hatályosulása és az adóztatással kapcsolatos tájékoztató beszámolót elfogadja, azt
jónak tartja.
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a hivatal továbbra is törekedjen az adózási feladatok
megfelelő ellátására és továbbra is tegyen hathatós intézkedéseket a meglévő
hátralékok behajtására.

Határidő: folyamatos
Felelős: jegyző

7. Egyebek

- Utak felújítására pályázat (Hunyadi utca)

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Lehetőségünk van a Belügyminisztériumhoz belterületi utak felújítására pályázatot benyújtani
15.000.000 Ft összegig. Ennek 85%-át lehet támogatásként megigényelni, 15%-át kell önerőként
felmutatni. Itt a Hunyadi utca alsó felének felújításáról lenne szó, amihez kaptunk egy költségvetést, ez
13.819.685 Ft, erre a 85%-os támogatás 11.746.732 Ft-t tesz ki, a 15% önerő pedig 2.072.953 Ft.
Ezt a napirendet is tárgyalta a Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság, ezért kérem a bizottság
elnökét, hogy ismertesse a bizottság álláspontját.

Kelemen Gyuláné képviselő, a Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság elnöke:
15.000.000 Ft-ból sajnos nagyon kevés utat lehet felújítani. 4 utunk volt kijelölve, amelyek rossz
állapotban vannak. A Hunyadi utca alsó szakaszára esett a választásunk. Így legalább a vár előtti rész és
a templom felé vezető út rendben lesz. Az önerőt biztosítani tudjuk, remélem, hogy sikeres lesz a
pályázat.

A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a pályázat
benyújtását és a következő határozatot hozta:

45/2019.(V.28.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete pályázatot kíván benyújtani a
Magyarország 2019. évi központi költségvetéséről szóló 2018. évi L. törvény 3.
melléklet II.2/c. pontja szerint „Belterületi utak, járdák, hidak felújítására”.
A fejlesztéssel érintett ingatlan: Hunyadi utca 389 hrsz.

A felújítás összköltsége:        13.819.685 Ft
Igényelt támogatás (85 %):    11.746.732 Ft
Vállalt önerő (15 %):                2.072.953 Ft
A képviselő-testület a biztosítandó önerőt az önkormányzat 2019. évi költségvetéséből
biztosítja a tartalékalap terhére.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a pályázat benyújtásáról gondoskodjon.

Határidő: 2019. május 31.
Felelős: polgármester
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- Hittantábor támogatása

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Érkezett egy megkeresés hittantábor támogatására. Várhatóan július 8-12-ig lesz ez a tábor. Ezt a
napirendet is tárgyalta a Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság, ezért kérem a bizottság elnökét,
hogy ismertesse a bizottság álláspontját.

Kelemen Gyuláné képviselő, a Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság elnöke:
Győry-Fáy Csaba atya megkeresett bennünket a kérelmével, szeretné, ha támogatnánk a tábort. Tavaly
is segítettünk nekik tiszteletdíjaink felajánlásával. Én idén is lemondok 1 havi tiszteletdíjról erre a célra.
Kicsit hiányosnak találom a kérelmet, mert nem szerepel benne, hogy mekkora összegre lenne
szükségük, hány nógrádi gyerek vesz részt benne.

Kovács Ágnes képviselő:
Én is szeretném támogatni a tábort egy havi tiszteletdíjjal.

Villányi Péterné képviselő:
Én szintén hozzájárulok a tábor megtartásához egy havi tiszteletdíjam felajánlásával.

Piroska János alpolgármester:
Én is lemondok egy havi tiszteletdíjamról erre a célra.

A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a benyújtott kérelmet
és a következő határozatot hozta:

46/2019.(V.28.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete engedélyezi, hogy a
képviselők által lemondott képviselői tiszteletdíjak (járulékkal növelt összegben) a
hittantábor működésének támogatására kerüljenek felhasználásra:

Kovács Ágnes 1 havi 27.037 Ft
Kelemen Gyuláné 1 havi 27.037 Ft
Piroska János 1 havi 27.037 Ft
Villányi Péterné 1 havi 27.037 Ft
Összesen: 4 havi                   108.148 Ft

Képviselő-testületi tiszteletdíj lemondás összesen:   4 havi:     108.148 Ft
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon, a
döntést a kérelmezővel közölje, a támogatási szerződést kösse meg, a felhasználásról
számoljon be és az átcsoportosításról intézkedjen.

Határidő:.azonnal értelemszerű és 2020. február 28.
Felelős: polgármester
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- I.világháborús emlékmű felújítására pályázat

Szórágy Gyuláné polgármester:
Korábban már beszéltünk arról, hogy nyert az I.világháborús pályázat, ennek keretében 1.000.000 Ft
támogatást kaptunk. Előzőleg már döntött a testület arról, hogy 2.350.000 Ft összegben az idei
költségvetésben biztosítjuk az emlékpark kialakítását. A holocaust áldozatainak is szeretnénk
emléktáblát állítani. Ők közel annyian vannak, mint a II.világháború elesettjei. Kértem árajánlatot az
emléktáblákra, a II.világháborús tábla 400.000 Ft, a holocaust emléktábla 350.000 Ft-ba kerülne. Egy
olyan táblát is el kell helyeznünk, amelyen feltüntetjük annak az emlékbizottságnak a nevét, aki az
1.000.000 Ft. támogatást adta. Ennek 120.000 Ft a költsége.
 A Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság erről is tárgyalt , ezért átadom a szót a bizottság
elnökének.

Kelemen Gyuláné képviselő, a Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság elnöke:
Az ülés előtt megnéztük a készülő emlékparkot. Annak idején beszéltünk arról, hogy a falra kerülnének
fel az emléktáblák, de most úgy ítéltük meg, hogy nem illik oda. Javasoltuk, hogy nagy méretű kövekre
legyenek feltéve ezek az emléktáblák. Ha ez nem jönne össze, akkor fel kellene falazni egy emlékhelyet,
természetes kővel burkolva.

A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta:

47/2019.(V.28.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete emléktáblán kívánja feltüntetni
a II. világháború és a holocaust áldozatainak neveit. A táblákat kőtömbökre, vagy
épített terméskővel burkolt emlékműre kívánja elhelyezni.
A testület kéri a polgármestert, hogy készíttessen erről terveket és az ismertesse a
képviselő-testülettel.

Határidő:. 2019.07.31.
Felelős: polgármester

- NÖF tájékoztatója

Írásbeli előterjesztés csatolva.

Szórágy Gyuláné polgármester:
A várral kapcsolatban kaptam egy levelet a Nemzeti Örökségvédelmi Fejlesztési Nonprofit Kft.-től,
amiben arról tájékoztatnak, hogy a nógrádi vár sajnos egyik kategóriába sem tartozik, tehát nem
vagyunk sem vagyonkezelői, sem tulajdonosai a várnak, nincs benne a Nemzeti Várprogramban. A
Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság is tárgyalta ezt, úgy ítélte meg, hogy nem hagyjuk ezt
annyiban, megkeressük a Nemzeti Vagyonkezelőt is ez ügyben.  Megpróbáljuk elérni, hogy a Nemzeti
Várprogramba visszakerüljünk.

- Tiszteletdíj felajánlások

Szórágy Gyuláné polgármester:
Ha május végéig nézzük a tiszteletdíj felajánlásokat, akkor még mindenkinek van szabad felhasználású
tiszteletdíja.



12
Kelemen Gyuláné képviselő:
Az alábbiak szerint szeretnék tiszteletdíjat felajánlani: 1 havit a Vár Alapítványnak, egyet a
Hagyományőrző Klubnak, egyet a Nógrádiak Nógrádért Egyesületnek, egyet pedig a
Nagyboldogasszony Alapítványnak toronyra.

Kovács Ágnes képviselő:
Én két havit szeretnék számfejtetni, egy havit felajánlok a Nagyboldogasszony Alapítványnak, egy havit
pedig a Vár Alapítványnak.

Piroska János alpolgármester:
2 havi tiszteletdíjat ajánlok fel a Nagyboldogasszony Alapítványnak a torony felújításához. 2 havit pedig
kérek számfejteni.

Varga Zoltán alpolgármester:
Én négy havi tiszteletdíjjal szeretnék hozzájárulni a tűzoltószertár bővítéséhez.

Villányi Péterné képviselő:
Én is szeretnék hozzájárulni a tűzoltószertár bővítéséhez egy havi tiszteletdíjjal. Ezen kívül egy havit
felajánlok a Nagyboldogasszony Alapítványnak, egyet pedig a Hagyományőrző Klub Egyesületnek.

A testület egyhangúlag, 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a következő határozatot hozta:

48/2019.(V.28.) képviselő-testületi határozat

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete engedélyezi, hogy a
képviselők által lemondott képviselői tiszteletdíjak (járulékkal növelt összegben) az
alábbiakban kerüljenek felhasználásra:

A) Nógrádi Nagyboldogasszony Alapítvány támogatása

Kovács Ágnes 1 havi 27.037 Ft
Kelemen Gyuláné 1 havi 27.037 Ft
Piroska János 2 havi 54.074 Ft
Villányi Péterné 1 havi 27.037 Ft
Összesen: 5 havi                   135.185 Ft

B) Nógrádi Önkéntes Tűzoltó Egyesület támogatása

Varga Zoltán 4 havi           108.148 Ft
Villányi Péterné 1 havi 27.037 Ft
Összesen: 5 havi                   135.185 Ft

C) Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány támogatása

Kelemen Gyuláné 1 havi 27.037 Ft
Kovács Ágnes 1 havi 27.037 Ft
Összesen 2 havi 54.074 Ft

D) Nógrád Község Hagyományőrző Klub Egyesület támogatása

Kelemen Gyuláné 1 havi 27.037 Ft
Villányi Péterné 1 havi 27.037 Ft
Összesen: 2 havi 54.074 Ft
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E) Nógrádiak Nógrádért Egyesület támogatása

Kelemen Gyuláné 1 havi 27.037 Ft

Képviselő-testületi tiszteletdíj lemondás összesen:   15 havi:     405.555 Ft
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon, a
szervezetekkel a támogatási szerződéseket kösse meg, az összegeket utalja át, a
felhasználásról számoljon be és az átcsoportosításról intézkedjen.

Határidő:.azonnal és 2020. február 28.
Felelős: polgármester

Napirend utáni hozzászólások:

Kovács Ágnes képviselő:
Az iskola villámvédelmi rendszerével kapcsolatban mi most a helyzet? Végül is a kivitelező dolga a
helyreállítás? Most volt katasztrófavédelmi ellenőrzésünk, harminc napot kaptunk a helyreállításra,
utána büntetni fognak.

Szórágy Gyuláné polgármester:
Amikor jelzett az igazgató asszony, én rögtön megkerestem a kivitelezőt.

Piroska János alpolgármester:
A kátyúzással kapcsolatban milyen hírek vannak?

Szórágy Gyuláné polgármester:
Beszéltem az illetékessel, azt ígérte, hogy a Várjátékok rendezvényig megcsinálják.

Kelemen Gyuláné képviselő:
Ide kapcsolódik még az én kérdésem is, mi van a Béke téri úttal?

Szórágy Gyuláné polgármester:
Szólni fogok a műszaki ellenőrnek, hogy a garanciális bejárás során mérjék fel a hibákat a Béke téren is
és az iskola parkolójánál is.

Kelemen Gyuláné képviselő:
Az óvoda fűtési ügye hol tart?

Szórágy Gyuláné polgármester:
Bíróságon van az ügy, még nem kaptunk időpontot tárgyalásra. Egy hiánypótlást kértek tőlünk, azt
beküldtük.

Kelemen Gyuláné képviselő:
A Művelődési házzal kapcsolatos pályázatban a kazán milyen lesz?

Szórágy Gyuláné polgármester:
24 kw-os lesz a kazán, de több információm nincsen róla. A Művelődési házra is és a Civil szervezetek
házára is fel vannak már téve a napelemek és az inverter. Ezután jön a nyílászáró csere és külső
szigetelés.

Kovács Ágnes képviselő:
A tóval kapcsolatban mit lehet tudni?



14

Szórágy Gyuláné polgármester:
Volt kint a főnök, és annyit mondott, hogy amint az időjárás engedi, folytatják a munkát.

Dávid Barbara érdeklődő állampolgár:
Ismét járnak a faluban olyan emberek, akik mindenféle ürüggyel főleg idős embereket károsítanak meg.
Arra kérem a jelenlévőket, hogy figyelmeztessék erre a környezetükben élő időseket.

Miután egyéb kérdés, észrevétel nem volt, Szórágy Gyuláné polgármester megköszönte az aktív
részvételt és az ülést 20 óra 55 perckor berekesztette.

k.m.f.

Szórágy Gyuláné Árpásné Schlenk Judit
                                       polgármester         jegyző

 Kovács Ágnes                                      Villányi Péterné
    jegyzőkönyv hitelesítő                             jegyzőkönyv hitelesítő


